
Hegedűs Lorántné
országgyűlési képviselő

Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben
Tisztelt Elnök Úr!

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyűlésrő l szóló 2012 .

évi XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani a

Földművelésügyi Minisztériumot vezető miniszterhez, mint a tárgyban illetékes minisztérium
vezetőjéhez

„Korrupció az Európai Uniós pályázati rendszerben? ”

címmel.

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom .

Tisztelt Miniszter Úr!

Sajtóhírek szerint az Európai Csalás Elleni Hivatal (OLAF) jelentése alapján a

Mezőgazdasági és Vidékfejlesztési Hivatal visszavonta számos településnek játszótérépítésér e
szánt, korábban megítélt támogatását .

A döntés szerint a játszóterek kivitelezője a reális árnál drágábban építette meg a játszótereket

országszerte, majd egy alapítványon keresztül visszafizette az önrészt és az áfát a beruház ó

falvaknak . A 2011 . évi beruházásokban érintett települések, mintegy 145 önkormányzat ,

fellebbeztek az MVH döntése ellen.

A Jobbik Magyarországért Mozgalom országgyűlési képviselőjeként jómagam is számtalan
alkalommal és helyen hívtam fel a figyelmet az Európai Uniós támogatásokkal kapcsolato s

visszaélésekre, amely jellemzően a túlárazásra, az egyes szereplők közötti törvénytelen

összefüggésekre vonatkoznak. Felvetéseimet, jelzéseimet az illetékesek rendre-módra azzal

utasították el, hogy a pályázati rendszerbe épített ellen őrzési struktúra megfelelőképpen

működik: azaz minden pályázati úton megvalósított beruházás folyamán több alkalomma l

lehet akár helyszíni vizsgálatra is számítani . Sőt, már a pályázati dokumentációban i s

konkrétan fel kell tüntetni mit, mennyib ő l kíván megvalósítani a pályázó, amitő l eltérni csak a



kiíró – adott esetben az MVH – engedélyével lehet. Majd az elszámolásra beadott számlákat

is ellenőrzi a Hivatal, miel őtt a megítélt összeg adott részlete folyósításra kerülne .

Mindezek tükrében kérdezem, nem merült-e fel az MVH illetékeseinek felel őssége a fenti ,

hazánk megítélését jelentősen rontó esetben, hiszen nehéz elhinni, hogy ezen tisztségviselők

egy ilyen kiterjedt, feltűnő értékaránytalanságokat mutató ügyben nem érzékelték a pályázat i

beruházás lebonyolítása idején az anomáliákat . Mit kíván tenni a kormányzat anna k

érdekében, hogy hasonló esetek maradéktalanul felderítésre kerüljenek?

Várom érdemi válaszát .

Budapest, 2014 . november 3 .
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